
پاسخ تند کارلوس کرش به يکي از مربيان ليگ 
برتري، تيم ملي فوتبال ايران را با چالشي جديد 
مواجه کرده است. صعود تيم ملي کشورمان به 
جام جهاني اتفاق بزرگي بود که انتظار مي رفت با 
محقق شدن اين موفقيت بزرگ، تعاملي منطقي 
بين سرمربي تيم ملي و همچنين مربيان تيم هاي 
ليگ برتري برقرار شود. به رغم اينکه صحبت هاي 
اميدوارکننده اي در اين زمينه مطرح شده بود، 
اما اظهارات جنجال برانگيز مرد پرتغالي اميدها 
را نقش بر آب کرد. به نظر مي رس�د اگر هرچه 
زودتر فدراسيون فوتبال شرايط را براي تعامل 
سازنده کرش و مربيان ليگ فراهم نسازد بايد 
منتظر جن�گ و جدل هاي بيش�تري باش�يم. 
همگروهي با تيم هاي قدرتمند اسپانيا، پرتغال و 
مراکش س��رمربي تيم ملي را به اين فکر انداخت 
که هرچه زودتر راهکاري براي آماده سازي هرچه 
بيشتر شاگردانش پيش از شروع جام جهاني پيدا 
کند. در جديدترين برنامه اي که کرش ارائه داده، 
ملي پوشان تيم هاي ليگ برتري بايد يک يا دو روز 
در هفته در اختيار تيم ملي ق��رار گيرند تا کرش 

فرصت کافي براي پياده ک��ردن برنامه هايش را 
داشته باش��د، اما اين درخواس��ت با واکنش هاي 
متفاوتي از س��وي مربيان ليگ مواجه ش��د و در 
ش��رايطي که برانکو ايوانکوويچ تاکنون نس��بت 
به طرح جديد کرش س��کوت کرده، اما سرمربي 
سپاهان با طرح چند سؤال خواستار توضيح بيشتر 
سرمربي تيم ملي شده و مخالفتش را با برگزاري 
جلسه خصوصي اعلام کرده است. همين مسئله 
نيز عصبانيت ک��رش را به همراه داش��ت. بيانيه 
يک شنبه ش��ب مرد پرتغالي پاس��خي بود به رد 
درخواست او از سرمربي سپاهان: »بعد از ۳۶ سال 
تجربه بين المللي و حرفه اي و پس از گذشت هفت 
سال از نتايج و دستاوردهاي تاريخي براي فوتبال 
ايران، اگر همکار عزيز بنده جناب آقاي کرانچار 
هنوز من را نمي شناس��ند و به من اعتماد ندارند، 
هيچ وقت اين ش��ناخت را پي��دا نخواهند کرد و 
اعتماد نخواهند داشت.« کرش همچنين به شيوه 
خود از منتقدانش خواس��ت تا از اردوي تيم ملي 
بازديد کنند: »يک جلسه خصوصي، تغييري در 
شرايط ايجاد نخواهد کرد، با اين حال بنده بسيار 

خرسند و خوشحال خواهم شد اگر آقاي کرانچار 
بتوانند از امکانات ما در تيم ملي بازديد و کارها و 
اهداف ما را دنبال کنند. در حال حاضر بنده فکر 
نمي کنم احتياجي به تأکيد مجدد اين مس��ئله 
به کسي باش��د که بازيکنان ملي پوش داخلي ما 
اگر بخواهند نتايج خاصي را کسب کنند، نياز به 
يک برنامه ريزي خاص از بعد فيزيکي، تکنيکي، 
تاکتيکي و روح��ي- رواني خواهند داش��ت. در 
زمان مناسب و مقتضي من هميش��ه آماده و در 
اختيار دوس��تان و همکاران مربي خود هستم تا 
نقطه نظرات، تجاربم و دانش خود را با آنها مبادله 
کنم، با آنهايي که با حسن نيت آمدند و به معناي 
واقعي متعهد به حماي��ت از منافع تيم ملي ايران 
هستند. بازيکنان تيم ملي ايران خود بهترين شاهد 
براي صحبت راجع به تلاش هاي زياد ما و بهترين 
ش��اهد براي ابراز حرفه اي گري که ما هميش��ه 
تقديم آنها کرديم، هستند. اين برنامه که از تاريخ 
چهارم ژانويه ۲۰۱۸ )۱۴ دي ۹۶( شروع مي شود 
يک پيشنهاد ساده، صادقانه و در کمال فروتني از 
سوي من است. اين الزامي نيست و اين برنامه تنها 

با اعتماد و اطميناني که از طرف بازيکنان تيم ملي 
و همکاران بنده به من ايجاد مي شود، امکانپذير 
است. اميدوارم با کمک خداوند بتوانم تصميمات 
انتخابي مناسبي را درباره بازيکناني که واقعاً ابعاد 
فيزيکي، تکنيکي، تاکتيک��ي و روحي - رواني را 
دارند، اتخاذ کنم تا آنها بتوانند در راستاي منافع 

تيم ملي خدمت کنند.«
   نه به جلسه خصوصي

زلاتکو کرانچار تنها در صورتي حاضر به گفت وگو و 
برگزاري جلسه با کارلوس کرش مي شود که نامه اي 
رسمي از سوي فدراسيون به باشگاه سپاهان ارسال 
شود. مارکار آقاجانيان، دستيار سرمربي تيم ملي 
تماسي تلفني با کرانچار داشته که در آن پيشنهاد 
برگزاري يک جلس��ه خصوصي با کرش را مطرح 
کرده، اما اين پيشنهاد از سوي سرمربي سپاهان 
رد شده اس��ت. گويا کرانچار اعتقادي به برگزاري 
جلسه خصوصي ندارد و بر اين باور است که همه 
مربيان ليگ برتري بايد در جلس��ه پيشنهادهاي 
خود را در جهت همفکري با کادر فني تيم ملي بيان 
کنند. رضا چلنگر، مترجم کرانچار نيز در گفت وگو 
با فارس اين خبر را تأييد کرده است: »کرانچار با 
اين موضوع مشکلي ندارد، فقط به دنبال اين است 
که نامه اي از س��وي سران فدراس��يون فوتبال به 
مديرعامل باشگاه سپاهان ارسال شود. همچنين 
جلس��ه اي هم در خصوص برنامه ه��اي کرش با 
حضور مربيان ليگ برتري برگزار شود تا در نهايت 
ملي پوشان با همکاري باشگاه در اختيار تيم ملي 
باشند. قرار است طي روزهاي آينده جلسه اي در 
همين راستا برگزار و در خصوص برنامه هاي آينده 

بحث و گفت وگو شود.«
  حامي تيم ملي هستيم

با وجود اينک��ه کرش اي��ن روزها دوب��اره عليه 
مربيان ليگ برتري موضع  گرفته اس��ت، اما در 
بين مخالفان طرح جديد او، هستند مربياني که 
حاضرند با تيم ملي همکاري کنند و موفقيت ملي 
را يک��ي از اولويت هاي خود مي دانند. س��رمربي 
فولاد خوزستان يکي از همان مربيان است. فولاد 
در حال حاضر در رده دوم جدول ليگ قرار دارد و 
به نظر مي رسد مربي اين تيم حاضر است بازيکنان 
ملي پوش خود را يک روز در هفته يا حتي بيشتر 
در اختيار تيم ملي قرار دهد: »موضع من هميشه 
حمايت از تي��م ملي بوده و زمان��ي که اين بحث 
مطرح شد، گفتم که مشکلي بابت حضور بازيکنان 
ملي پوش در اردوي تيم ملي ندارم. براي بازيکنان 
ليگ برتري اين موضوع بسيار مهم است که زير 
ذره بين باش��ند و وقتي آنها احس��اس کنند که 
عملکردشان زير ذره بين قرار گرفته است، طبيعتاً 
براي پيشرفت تلاش مي کنند. شايد اين موضوع 
با توجه به فشردگي مسابقات، مشکلاتي را براي 
تيم هايي که ملي پوش دارند، فراهم کند اما من با 
برنامه هاي کرش مخالفتي ندارم. اميدوارم که تيم 

ملي بتواند در جام جهاني نتيجه بگيرد.«

طارمي به پرسپوليس پشت كرد
آقاي گل دو فصل گذشته ليگ برتر طي چند 
ماه گذش��ته هزينه هاي زيادي روي دوش 
پرسپوليس گذاش��ت؛ از محروميت از دو 
پنجره نقل و انتقالات گرفته تا پرداخت هاي 
ميلياردي به خاطر شکايت، اما بدتر از همه 
اينها، اين است که مهدي طارمي حالا که در 
آستانه پايان محروميت چهار ماهه خود است و مي تواند به پرسپوليس 
در راه قهرماني مجدد در ليگ برتر و حضوري مقتدرانه در آسيا کمک 
کند، نداي رفتن و جدايي سر داده است. شنيده ها حاکي از آن است 
که برانکو و پيرواني س��عي در جلب رضايت طارم��ي براي ماندن در 
پرسپوليس دارند و ديروز هم با او صحبت کردند، اما تمام اينها نمي تواند 
مانع دلخوري هواداران پرسپوليس و حتي مسئولان و پيشکسوتان اين 

باشگاه از طارمي به سبب اين نمک نشناسي باشد.

برنامه دادكان براي تيم هاي صنعتي
محمد دادکان، رئيس س��ابق فدراسيون 
فوتبال حالا به عنوان مشاور ورزشي وزير 
صنايع مش��غول به فعاليت ش��ده است. 
دادکان ک��ه از چند س��ال پي��ش يکي از 
منتقدان پروپاقرص دريافت هاي ميلياردي 
ورزشکاران به خصوص فوتباليست هاست، 
حالا در پست جديد تصميم به محدود کردن حضور تيم هاي صنعتي 
در ورزش و دريافتي هاي آنها دارد. ش��نيده ها حاکي از آن است که 
مديران عامل باشگاه هاي صنعتي قرار اس��ت به زودي جلسه اي با 
مشاور وزير صنايع داشته باشند. دادکان قرار است خط مشي اين قبيل 
باشگاه ها را به صورت کلي تبيين کند. خط مشي و برنامه اي که احتمالاً 
اين باشگاه ها را با محدوديت هاي بسيار جدي  و شديدي روبه رو خواهد 

کرد تا جايي که شايد برخي حتي قيد تيمداري را نيز بزنند.

يونان بهشت تازه لژيونرهاي فوتبال ايران
س�وپرليگ يونان، يکي از ليگ هاي اروپايي است که طي سال هاي 
گذشته به شدت مورد علاقه فوتباليست هاي ايراني و مقصد بسياري 
از آنها براي لژيونر شدن بوده است. بازيکناني که گاه به طور مقطعي در 
اين ليگ حضور يافتند و گاه نيز خود را به جمع ستاره هاي آن رساندند. 
بازي کردن در تيم هاي اروپايي بدون شک يکي از بزرگ ترين آرزوهاي 
هر فوتباليستي است، خصوصاً فوتباليس��ت هاي ايراني که در مقطعي 
براي کسب درآمد بالا راهي ليگ هاي عربي حاشيه خليج هميشه فارس 
مي شدند، اما حالا مقصدشان کشورهايي چون يونان است. البته پيش از 
اين هم يونان ميزبان لژيونرهاي ايراني بوده، به طور نمونه قلي هاشم پور 
در سال هاي ۶۰ تا ۶۲ در تيم لارسيا يونان بازي مي کرد و بعد از او نيز نيما 
نکيسا در سال هاي 77 تا 7۸ براي تيم گاوالا به ميدان رفت. سپس نوبت 
به منصوريان رسيد تا ۲۳ بازي در سال 77 براي اسکودا انجام دهد. فراز 
فاطمي نيز ۱۱ بازي در سال 7۹ براي اگالو انجام داد و دو گل هم زد. مازيار 
ربيعي ديگر بازيکن اين تيم در همان سال بود که البته تنها هشت بازي 
انجام داد و يک گل زد و محمد مؤمني نيز ديگر فوتباليست ايراني بود که 
سال 7۸ در سالونيک يونان بازي کرد، اما بعد از آن چند سالي است که ليگ 
اين کشور، يکي از اولويت هاي فوتباليست هاي ايراني براي لژيونر شدن 
است به طوري که از بازيکنان ايراني اين ليگ مي توان به کريم انصاري فرد، 
مسعود شجاعي، احسان حاج صفي و اشکان دژاگه اشاره کرد. البته طارمي 

هم در مقطعي قرار بود مسافر اين ليگ شود که اين موضوع منتفي شد.
   زوم المپياکوس روي بازيکنان ايراني

کريم انصاري فرد يکي از لژيونره��اي ايراني تيم پانيونيوس بود که اين 
فصل براي المپياکوس، يکي از پرافتخارترين تيم هاي باشگاهي يونان 
و مدافع عنوان قهرماني در سوپرليگ اين کشور به ميدان رفت. اگرچه 
ابتداي فصل حرف و حديث هايي در خصوص جدايي او سر زبان ها افتاده 
بود، اما خيلي زود توانست با بازي هاي درخشان، جاي خود را در ترکيب 
اصلي اين تيم باز کند و به يکي از مهره هاي اصلي المپياکوس تبديل شود. 
پس از اينکه کريم انصاري فرد از تيم پانيونيوس به المپياکوس منتقل و 
حضور او در اين تيم پرافتخار يوناني با موفقيت همراه شد، مسئولان اين 
باشگاه تمايل بيشتري براي جذب بازيکنان ايراني از خود نشان دادند 
و نگاه ها به سمت احس��ان حاج صفي چرخيد. ديگر بازيکن ايراني که 
به همراه انصاري فرد در پانيونيوس توپ مي زد. احس��ان حاج صفي که 
در ترکيب تيم پانيونيوس عملکرد خوبي از خود نش��ان داده بود، براي 
پنجره نقل و انتقالاتي زمستان مورد توجه مديران باشگاه المپياکوس 
قرار گرفت و آنها را بر آن داشت تا بازيکن چپ پا و چند پسته ايراني را به 

ترکيب مدافع عنوان قهرماني سوپرليگ يونان اضافه کنند.
  کاپيتان تيم ملي و شايد انتقالي اجباري

 نگاه مثبت مديران اين باشگاه به بازيکنان ايراني به جذب انصاري فرد و 
حاج صفي خلاصه نشد و حالا ش��نيده ها حاکي از آن است که مسئولان 
اين باش��گاه در نظر دارند تا اشکان دژاگه، هافبک باتجربه و کاپيتان تيم 
ملي ايران را نيز به خدمت بگيرند. با اين حال گفته مي شود با وجود تمايل 
المپياکوس براي جذب دژاگه، اين بازيکن تمايلي براي حضور در جمع 
مدافع عنوان قهرماني ليگ يونان ندارد، چرا که شنيده مي شود اشکان 
همچنان در پي آن است تا فوتبال خود را در انگليس پيگيري کند و با توجه 
به اينکه سابقه حضور در فولام را دارد، اميدوار است بتواند آخرين سال هاي 

بازي در اروپا را نيز در انگليس سپري کند. 
کاپيتان تيم ملي ايران علاقه اي ندارد تا ضلع س��وم مثلث ايراني هاي 
المپياکوس را تشکيل دهد، اما برخي محافل خبري از سفر اشکان دژاگه 
به ش��هر آتن و مذاکره او با قهرمان يونان براي امضاي قراردادی شش 
ماهه با اين باش��گاه خبر دادند. اتفاقي که با توجه به در ميان بودن پاي 
مديربرنامه هاي او که با حاج صفي و انصاري فرد مشترک است، نمي تواند 

زياد دور از ذهن باشد. 
مسعود شجاعي يکي ديگر از لژيونرهاي ايراني حاضر در ليگ يونان است. 
هافبک سابق تيم ملي ايران که يک سال و نيم براي تيم پانيونيوس بازي 
کرد، پس از فسخ قراردادش با اين تيم، تصميم به بازي براي يکي ديگر از 
تيم هاي سوپرليگ يونان گرفت و راهي تيم آ.ا.ک شد، هر چند که مدت اين 
قرارداد زمستاني تنها يک نيم فصل است، اما در صورت رضايت طرفين، 
قرارداد شجاعي در پايان فصل براي يک فصل ديگر تمديد مي شود  تا  لژيونر 

آبادنی فوتبال کشورمان در يونان به فوتبالش ادامه دهد.

رقابت نابرابر با حضور باشگاه های صنعتی
چند روز پس از انتقاده��اي وزير اقتصاد از زيانده ب��ودن فوتبال به رغم 
هزينه هاي ميلياردي که در اين ورزش مي ش��ود، حالا گفته مي شود با 
رفتن محمد دادکان به وزارت صنعت و معدن و تجارت به عنوان مشاور 
ورزشي شريعتمداري، قرار است به باشگاه هاي صنعتي سروسامان داده 
شود. اين اقدام را مي توان يک قدم رو به جلو در سالم سازي فضاي فوتبال 
از فساد دانس��ت، به هر حال ورود کارخانه هاي صنعتي و خودروسازي 
در عرصه تيم��داري و هزينه هاي کلان چند ده ميلي��اردي اين صنايع 
در فوتبال همواره يکي از مباحثي بوده که مورد انتقادهاي زيادي بوده 
است. عدم شفافيت و عدم نظارت بر اين باشگاه ها که از توان مالي بالايي 
برخوردارند سبب شده تا آنها در يک دهه اخير که صفرهاي قراردادهاي 
فوتباليست بدون هيچ ضابطه و منطقي در حال بالا رفتن بوده، با توجه 
به بودجه هاي کلاني که در اختيار دارند، سهم زيادي در جذب بازيکنان 
و مربيان گرانقيمت فوتبال کشورمان داشته باشند. يکه تازي صنعتي ها 
در نقل و انتقالات فوتبال و بستن تيم هاي پرستاره براي ليگ تا چند سال 
پيش سبب به حاشيه رانده شدن استقلال و پرسپوليس شد و تيم هايي 
مانند سپاهان و ذوب آهن که از زيرمجموعه هاي وزارت صنعت هستند، 
تبديل به قطب هاي فوتبال ايران شدند، جايگاهي که نقش توانايي مالي 

باشگاه هاي صنعتي را در رسيدن به آن نمي توان ناديده گرفت. 
بودجه هاي هنگفت باشگاه هاي صنعتي سبب شده تا تيم هاي ديگري 
که از توان مالي کمتري برخوردار هستند، توان رقابت با اين باشگاه ها را 
نداشته باشند و زمينه يک رقابت نابرابر ايجاد شود. اگرچه در فوتبالي که 
همه باشگاه هاي آن از بخش خصوصي تغذيه مي شوند، چنين قياسي را 
نمي توان انجام داد، به خصوص که در يک فوتبال خصوصي با توجه به 
عدم تغذيه باشگاه ها از منابع دولتي، قدرت اقتصادي و درآمدزايي حرف 
اول را مي زند و يک باشگاه را در مقايسه با ساير باشگاه ها بالاتر يا پايين تر 
مي برد. با اين حال اين مسئله قابل تعميم به ايران با توجه به دولتي بودن 
اکثر باشگاه ها و اينکه اين تيم ها از بودجه دولتي است ارتزاق مي کنند، 
نيست. دولتي بودن باشگاه ها سبب شده تا برخي که نزديکي بيشتري با 
منابع بودجه دارند، از قدرت مالي بالاتري نسبت به ساير تيم ها برخوردار 
باشند، مس��ئله اي که در س��ال هاي اخير درباره باش��گاه هاي صنعتي 
سپاهان، ذوب آهن، سايپا و پيکان صدق مي کند و سبب شده تا اين تيم ها 

نسبت به ساير باشگاه ها مشکلات مالي کمتري داشته باشند. 
در همين راستا تزريق نابرابر بودجه هاي مالي در بين باشگاه ها سبب بروز 
ناعدالتي در فوتبال شده و زمينه اي شده تا تيم هاي صنعتي و تيم هاي 
ديگري که وابسته به نهادهاي ثروتمند دولتي هس��تند، با استفاده از 
اين توان مالي يکه تازي کنند. علاوه بر اي��ن عدم نظارت بر هزينه هاي 
باشگاه هاي صنعتي از ابتداي دهه ۹۰ و حضور مديراني که بدون توجه 
به دخل و خرج باش��گاه در فصل نقل و انتقالات وارد عمل مي ش��دند، 
باعث ش��د تا رقم قرارداد فوتباليست ها در اين س��ال ها بدون ضابطه و 
بدون هيچ منطقي افزايش پي��دا کند، به خصوص ک��ه در اوج رکود و 
مشکلات اقتصادي، هزينه هاي فوتبال و صفرهاي قراردادهاي بازيکنان با 
پيشنهادهايي که اکثراً از سوي باشگاه هاي صنعتي داده مي شد، هر فصل 
بالا و بالاتر مي رفت، به طوري که مي توان گفت تيم هاي صنعتي يکي از 
مقصران افزايش بي رويه و بدون ضابطه قراردادها هستند. بالا رفتن رقم 
قراراردادها و گردش مالي فوتبال بدون اينکه نظارتي روي آن باشد، فساد 
را سال به سال در فوتبال بيشتر کرده است، گسترش فساد در فوتبال کار 
را به جايي رسانده که امروز کمتر کسي است که نقش حيف و ميل هاي 

صورت گرفته از سوي بيت المال را در گسترش فساد بي تأثير بداند. 
در چنين شرايطي ش��نيدن اخباري درباره سروس��امان دادن وزارت 
صنعت، معدن و تجارت به وضعيت تيم هاي صنعتي، مي تواند قدمي 
در مسير اصلاح باش��گاهداري در ايران و کاهش فس��اد باشد. نظارت 
روي هزينه ها جهت کاه��ش حيف و ميل بيت المال در باش��گاه هاي 
صنعتي بايد يکي از اولويت هاي اين وزارتخانه باشد تا ناعدالتي که در 
حال حاضر بين باش��گاه ها به دليل ارتزاق برخي باشگاه ها به خصوص 
صنعتي ها از بودجه ديده مي شود، کمتر شود و زمينه براي رقابت برابر 
بين باشگاه هاي دولتي فراهم ش��ود تا مانند امروز وزير اقتصاد از عدم 
سوددهي باشگاه ها با وجود هزينه هاي چندصد ميلياردي انتقاد نکند 

و فوتبال را زيانده نداند.

پيروزي بانک سرمايه در جنگ مدعيان ليگ واليبال
هفته چهاردهم رقابت هاي ليگ برتر واليبال برگزار ش��د. در مهم ترين 
رقابت اين هفته تيم بانک س��رمايه توانست در سه ست متوالي پيکان را 
شکست دهد و به صدرنش��يني ادامه دهد. در ديگر بازي هاي ليگ برتر 
واليبال، شهرداري ورامين ميزبان سايپا بود و با نتيجه ۳ بر ۲ پيروز شد. در 
ديگر ديدار برگزار شده شهرداري تبريز در گنبدکاووس با نتيجه ۳ بر صفر 
هاوش را مغلوب کرد. خاتم در اردکان با نتيجه ۳ بر ۲ بر رعد پدافند عامل 
غلبه کرد. شمس با نتيجه ۳ بر يک کاله مازندران را از پيش رو برداشت و 

شهرداري اروميه نيز ۳ بر ۲ تيم ساري ۲۱ را با شکست بدرقه کرد. 
------------------------------------------------------------

تيم كشتي دانش آموزي به مسابقات جهاني مي رود
جلسه مشترک فدراسيون هاي کشتي و دانش آموزي با حضور رسول 
خادم، حميد بني تميم رئيس و نايب رئيس فدراسيون کشتي، مهرزاد 
حميدي معاون تربيت بدني وزارت آموزش و پرورش و بابوئيان رئيس 
فدراسيون دانش آموزي برگزار و در مورد راه هاي تعامل و همکاري هرچه 
بيشتر ميان دو فدراسيون بحث و تبادل نظر ش��د. برگزاري مسابقات 
کشتي آزاد و فرنگي خردسالان قهرماني کشور به صورت مشترک ميان 
فدراسيون هاي کشتي و دانش آموزي و همکاري در خصوص اعزام تيم 
کشتي دانش آموزان به مسابقات جهاني مراکش در ارديبهشت سال ۹7 
از جمله تصميمات اين نشست مشترک بود. فدراسيون کشتي درصدد 
است تا با تعامل بيشتر با معاونت تربيت بدني وزارت آموزش و پرورش در 

زمينه فعاليت هاي پايه اي در کشتي قدم هاي محکمي بردارد.

خادم امتحانش را پس داده است
اصولاً بهتر آن است که هر کاري به يک نفر 
سپرده شود تا بتواند با زمانبندي مناسب به 
بهترين نتيجه دست يابد، اما از لحاظ قانوني 
مشکلي وجود ندارد و بندي نيست که اين 
اجازه را به خ��ادم ندهد که به طور همزمان 
رياست فدراس��يون کشتي و سرمربيگري 
تيم ملي را به عهده داشته باشد. بدون شک 
هر دو پست و عنوان بسيار سخت و زمانبر 
اس��ت، اما خادم پيش از اين ثابت کرده که 
توانايي لازم را در اين زمينه دارد. البته با توجه به آمادگي امريکا و روسيه 
قبول همزمان سرمربيگري تيم ملي در کنار رياست فدراسيون يک ريسک 
بالاست، اما نشان دهنده جسارت خادم است.  با وجود اين، اما بهتر است در 
پي تربيت مربي باشيم. شما نگاه کنيد زمان برزگر هم همين مسائل بود و 
گفته مي شد ديگر ما بعد از او گزينه اي براي مربيگري نخواهيم داشت. در 
واقع بايد به فکر اين باشيم تا با استفاده از ظرفيت هاي موجود، فکري اساسي 
براي آينده تيم ملي و سرمربيگري آن کنيم. اينکه خادم امروز به طور موقت 
سرمربيگري تيم ملي را برعهده گرفته؛ نشان از جسارت او دارد خصوصاً که 
اين تيم پا به سن گذاشته، اما از طرفي هم نبايد فراموش کرد که هدايت تيم 
بزرگسالان سختي هاي خود را دارد و از عهده هر کسي برنمي آيد، چراکه 
اين نفرات حالا با کسب عنوان ها و مقام هاي متعدد مي توانند سرکشي کنند 
و با توجه به محبوبيتي و حمايتي که در جامعه دارند، کار را براي کادر فني 
سخت کنند و کنترل آنها تجربه و جذبه خاصي را مي طلبد که خادم آن را 
دارد. با اين حال بايد به دنبال تربيت کردن خادم ها باشيم که در آينده به 
مشکل نخوريم و رئيس فدراسيون نيز بتواند با فراغ بال به کارهاي اصلي 
خود بپردازد و ناچار نباشد براي رس��يدگي مطلوب به هر دو کار از خود و 
زندگي اش بزند. بهترين کار در اين بين شايد تربيت کاپيتان هاي تيم ملي 
باشد، نفراتي مثل امير و رسول خادم که خود نيز روزي کاپيتان تيم ملي 
بودند و با همين عنوان مديريت را ياد گرفتند و توانستند به بهترين شکل 
به معرض اجرا بگذارند. در کل انتظار مي رود همانطور که گفته مي شود و با 
وجود تمام توانمندي هايي که از خادم سراغ داريم، مسئوليتي که به عهده 
او گذاشته شده با موفقيت همراه باشد و بتوان مربي خوبي براي تيم ملي در 

نظر گرفت که بتواند آينده روشني را رقم بزند.
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سعید احمديان

برانکو در قلعه كارلوس كرش!
پرس��پوليس ديروز اولين تمرين خود در زمين پژوهش��گاه نفت را که 
پيش از اين محل تمرين تيم ملي بود، پشت س��ر گذاشت. آنها بعد از 
مشکلات موجود براي آماده س��ازي مجموعه درفشي فر،  اين بار راهي 
زمين پژوهشگاه نفت شدند. برانکو که در طول فصول اخير نتايج خوبي 
به همراه پرسپوليس کسب کرده، اين بار به قلعه آماده سازي تيم کرش 
براي حضور در جام جهاني رفته و سرخپوشان را در اين زمين تمرين داده 
است. برانکو و کرش که مدت هاست رابطه سردي با يکديگر داشته اند 
با توجه به فش��ردگي ديدارهاي پرس��پوليس و برنامه اردوي تيم ملي 

همچنان راهکاري براي نزديک شدن به يکديگر به دست نياورده اند. 

عليرضا حيدري

کارشناس کشتی

خبري از تعامل منطقي نيست!
موضع گيري تند سرمربي تيم ملي فوتبال عليه کرانچار

برزگر:  از داخل كشور برای تعليق كشتی خط می دهند
حاشيه  هاي کشتي از سرمربيگري خادم تا خطر تعليق

دور جديد تمرينات تيم ملي کشتي آزاد از صبح ديروز زير نظر مستقيم رسول خادم، 
رئيس فدراسيون کشتي و س��رمربي تيم ملي )البته به قول اعضاي شوراي فني، 
مسئول امور فني تيم( آغاز ش��د. خادم در اين تمرين بارها نکات فني لازم را به 
آزادکاران گوشزد کرد. با اين حال انتخاب رس��ول خادم به عنوان سرمربي تيم 
ملي، هرچند از سوي شوراي فني به صورت موقت اعلام شده، اما از سوي برخي 

کارشناسان مورد نقد قرار گرفته است. رضا لايق، دبير فدراسيون کشتي در 
اين خصوص مي گويد: »محمد طلايي به عنوان مربي در کنار رسول 

خادم در تيم ملي بزرگسالان فعاليت مي کند. رسول خادم نيز 
تا مرحله نهايي مسابقات انتخابي تيم ملي مسئوليت فني و 
هدايت کش��تي گيران را برعهده دارد و کادر فني جديد به 

همراه سرمربي پس از مسابقات انتخابي معرفي مي شوند.«
 منصور برزگر، مرد کهنه کار کش��تي ايران نيز با اشاره به 
همين مسئله مي گويد: »خادم به دليل مشغله هاي زياد 

نه مي خواهد و نه مي تواند به صورت دائمي س��رمربي تيم 
ملي باشد.« عضو شوراي فني کشتي آزاد ادامه مي دهد: »براي 

انتخاب سرمربي جديد با افراد مختلفي تماس گرفتيم. چند گزينه 
را هم مورد بررسي قرار داديم، اما نتوانستيم به جمع بندي مطلوبي 

برسيم. اين موضوع نياز به صرف زمان بيشتري دارد. بنابراين با پيشنهاد اعضا قرار شد 
خادم تا پايان رقابت هاي انتخابي تيم ملي در فروردين ۹7 مسئوليت فني را برعهده 

بگيرد تا در اين مدت فرد واجد شرايطي براي سرمربيگري تيم ملي انتخاب شود.«
 به جز اين مسئله، بزرگ ترين مشکل اين روزهاي کشتي، بحث تعليق فدراسيون 
از سوي کميته بين المللي المپيک است. برزگر در اين باره نيز مي گويد: »در اين 
خصوص کار بس��يار س��نگيني را پيش رو داريم، اميدوارم به هر شکل 
ممکن از کنار اين خطر بزرگ به س��لامت عبور کنيم.« وي با اشاره 
به نداشتن نماينده در IOC  مي گويد که حتي وزارت ورزش هم 
نمي تواند آنچنان که بايد و شايد در اين مسئله به فدراسيون کمک 
کند: »متأسفانه مشکل ما بسيار حاد شده است. به اتحاديه جهاني 
کشتي فشار مي آورند تا کشتي ايران تعليق شود و بدتر اينکه از 
داخل کشور هم جاسوسان به IOC گزارش مي دهند. خيلي ها 
به اتحاديه جهاني و کميته بين المللي المپيک گزارش داده  و 
گفته اند که مسئولان سياسي کشور از عليرضا کريمي به خاطر 
شکس��ت مصلحتي مقابل حريف روس براي ق��رار نگرفتن برابر 
کشتي گير رژيم صهيونيستي تجليل کرده اند، مسئله اي که باعث 

حساسيت مسئولان IOC شده است.«

فريدون حسن
   کشتی

در فاصله کمتر از ۱5 روز به برگزاري     تيراندازی
انتخابات رياست کميته ملي المپيک و 
در ش��رايطي که برخي از چهره ها به عنوان کانديداي اين انتخابات 
ثبت نام کرده اند، اما س��خنان س��يدمهدي هاش��مي رئيس سابق 
فدراسيون تيراندازي نشان از آن دارد که اين انتخابات قرار نيست در 
فضايي آرام جلو برود و به نتيجه برسد. هاشمي که پيش از اين تهديد 
کرده بود که اگر جلوي ثبت نام او در انتخابات را بگيرند با گزارش به 
مراجع بين المللي باعث ابطال انتخابات کميته ملي المپيک مي شود، 
بار ديگر تهديدات خود را تکرار کرد. وي گفت: »من عضو قانوني مجمع 
کميته مل��ي المپيک هس��تم، از طرفي رئيس قانوني فدراس��يون 

تيراندازي نيز هستم. فدراسيون جهاني هنوز من را به عنوان رئيس 
فدراسيون تيراندازي ايران مي شناسد و حتي ايميل من را جايگزين 
ايميل فدراسيون کرده است.« هاشمي با اشاره به اينکه اگر اين شکايت 
صورت گيرد، مسبب اصلي آن مسئولان وزارت ورزش و کميته ملي 
المپيک هستند، عنوان کرد: »چنانچه انتخابات باطل شد، کسي گلايه 
نکند. مسئولان ورزش کاري نکنند که گره اي که با دست باز مي شود 
با دندان هم باز نشود. من در حال حاضر منتظر هستم و اين اتفاق در 
شرايطي رخ خواهد داد که نگذارند ثبت نام کنم. آنها مي توانند به جاي 
اين کار با لابي گري جلوي رأي آوردن من در انتخابات را بگيرند که 

البته براي اين کار هم خودشان بايد فکري بکنند.«

هاشمي: انتخابات كميته باطل شد، كسي گلايه نکند

شيوا نوروزی
   گزارش

كريمي سرمربي سپيدرود!
علي کريمي در طول نيم فصل رقابت هاي 
ليگ برتر تا دلتان بخواهد خبرس��از ش��د. 
کريمي نه روي نيمکت تيمي به درس��تي 
حاضر ش��د و نه در ميداني پا به توپ، ولي 
خب تا توانست حاشيه درست کرد و دست 
آخر هم طلبکار تيم نفت شد، اما حالا خبر 
مي  رسد که او سرمربي سپيدرود رشت شده، باورش سخت است چون 
به هر حال با شناختي که از روحيات او طي چند ماه گذشته به دست 
آمد، نمي توان قبول کرد که او روي نيمکت سپيدرود بنشيند، حتي اگر 
مسئولان تيم رشت براي جذب بازيکن به او اختيارتام داده باشند و حتي 
اگر او ليست بازيکنان مورد نظرش را هم به سپيدرودي ها داده باشد،  بايد 
کريمي را روي نيمکت اين تيم ديد تا باور کرد که او بالاخره با يک تيم و 

مسئولان آن به توافق رسيده که البته باورش خيلي سخت است.


